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Kære medlemmer 

 
Sammen - skal vi videre. Det er teamet for den 

næste kongresperiode, dvs. de næste 4 år. Sammen 

skal vi videre er også temaet for hovedbestyrelsen, der 

indstillede til genvalg af formand, næstformand og 

hovedkasserer netop på den baggrund, hvordan skal vi 

videre? Hvordan sørger vi for at den næste generation 

kommer til (næstformanden går af pga. interne love 

om 3 år i denne kongresperiode) og kommer frem i 

DJ? Hvordan sørger vi for at spotte de kommende 

talenter og hvordan plejer vi dem? Det bliver temaet 

for hovedbestyrelsen, der af samme årsag via et 

strukturudvalg vil tage stilling til disse væsentlige 

spørgsmål. 

 

Forbundsformanden aflagde en meget fyldestgørende 

beretning der bla. kom ind på de mange indgange til 

politisk indflydelse og de mange gode kontakter og 

udvalg der skal sikre en fremtid på skinner for DJ’s 

medlemmer. 

 

Som tidligere beskrevet, så blev den 55. ordinære 

kongres afviklet under Corona begrænsninger, men 

det var trods alt en meget flot afvikling, hvor der 

selvfølgelig også var mulighed for at mødes med 

kolleger på tværs af områdegrupperne. 

 
Forbundsformand Henrik Horup åbner kongressen 

 

Der var genvalg til 

Forbundsformand Henrik 

Horup, Næstformand 

Preben S. Pedersen og 

Hovedkasserere Kirsten 

Andersen, uden 

modkandidater.  

 

 

 

 

Områdegruppe Metro har i hovedbestyrelsen ønsket 

forbundsledelsen tillykke med genvalget. 
 

De delegerede til kongressen tildeles efter antal 

medlemmer, 1 delegerede pr. 75 medlemmer, fra 

områdegruppe metro deltog vi 3 medlemmer.   

 
Jesper, Frank og Helle 

 

Forbundsformand Henrik Horup 

understregede, at tillids-

repræsentanterne er det 

bærende element i forbundet og 

vigtigheden af at organisations-

procenten (antallet af med-

lemmer) fastholdes. Område-

gruppe Metro blev fremhævet 

for at have fordoblet antallet af 

medlemmer fra 2018 til 2020. 

 

Pga. Coronabegrænsninger 

var der desværre ikke 

deltagelse af eksterne gæster 

fra ind – og udland og de 

taler der var planlagt blev 

afviklet som optagede indslag. 
Tale fra FH formand Lizette Risgaard 

https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/pos

ts/3657184560967162 

 
Tale fra Transportminister Benny 

Engelbrecht 

 

https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/pos

ts/3656942904324661  

 

 

 

 

https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/posts/3657184560967162
https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/posts/3657184560967162
https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/posts/3656942904324661
https://www.facebook.com/danskjernbaneforbund/posts/3656942904324661
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Sammen – skal vi videre. Er ikke kun temaet for 

kongressen og hovedbestyrelsen, det er i høj grad 

også temaet for Områdegruppen og bestyrelsen. 

Vi vil nu – og i det kommende år efter general-

forsamlingen i februar, gøre vores bedste for at 

bestyrelse får maksimal indflydelse. Vores mandat er 

ikke større end opbakningen fra jer, jo flere vi er, jo 

større indflydelse og jo stærkere står vi. Vi har brug 

for hvert enkelt af jer som medlemmer og som 

opbakning - Er du ikke medlem – kan du melde dig ind 

her: https://www.djf.dk/meld-dig-ind-i-djf/ 

 

FTR besøg på Cityringen 

Jeg har været på besøg på Cityringen søndag d. 1. 

november på en hel vagt fra 06.00-14.00. Dette besøg 

opstod som en spontan ide’ i en snak jeg havde med 

supervisor Theresa Bay Nielsen dagen før. Det viste sig 

at vi ville være mange stewards på vagt på M1/2 

dagen efter, det ene ord tog det andet, Theresa 

ringede til supervisor Ali Kuqi og aftalen kom i hus og 

tak for det til jer begge to. 

 

Efter briefingen besøgte jeg kollegerne i alle 3 områder 

og ud over den gode snak så billetterede vi også 

sammen, det lader dog til at pax i M3/4 står meget 

senere op på en søndag end på M1/2, så det var ikke 

mange pax vi kom i kontakt med først på dagen. 

Der blev sendt kage-patruljer ud fra alle 3 områder, så 

den del var også på plads. 

 

Desværre opstod der på denne vagt et stort driftsstop 

der betød, at al drift måtte indstilles i begge spor. Men 

jeg må sige, at de involverede kolleger klarede det 

rigtig godt, så driftsstoppet blev afviklet hurtigst muligt 

under omstændighederne. Jeg var imponeret. 

 

Jeg fik også oplevet og deltog i de mange 

togtømninger på KH, det adskilte sig selvfølgelig 

meget i forhold til det var søndag og ikke hverdag, 

hvor denne driftsrestriktion trækker søm ud hvad 

angår bemanding og den daglige indsats. 

Det var en rigtig god dag, 1000 tak til alle jeg mødte 

denne dag       

 

Forlig i sagerne om bortvisninger 

Sagerne om bortvisningerne af 2 medlemmer er nu 

afsluttet. Der har været afholdt lokalforhandling 

mellem MetroService og FTR (undertegnede), 

 

 

hvor der ikke kunne opnås enighed, derfor blev 

sagerne overdraget til DJ. 

 

Der har været afholdt mæglingsmøde mellem DI 

(Dansk Industri) og DJ og her blev der indgået et 

forlig. Det ene medlem blev tilkendt en særlig 

fratrædelsesgodtgørelse, for det andet medlem blev 

sagen afsluttet med de på mæglingsmødet faldne 

bemærkningerne. 

 

DJ og medlemmerne har accepteret forliget. 

Den 3. kollega der også blev bortvis var medlem af en 

anden fagforening og denne fagforening ønskede ikke 

at videreføre sagen. 

Jeg kommer ikke til at kommenterer yderligere, eller 

besvare spørgsmål, vedr. de konkrete sager. 

 

Selv om sagerne nu er afsluttede er jeg er dog stadig 

af den holdning, at jeg ikke er enig i sanktionerne, 

hvilket jeg vil fremlægge på det kommende 

samarbejdsudvalgsmøde. 

 

Velkommen til det nye steward-elevhold       

Områdegruppen og områdegruppebestyrelsen byder 

velkommen til det nye steward-elevhold. Jesper og jeg 

tilbragte 1 time sammen med holdet på deres første 

dag. Vi er i bestyrelse glade for, at vi bliver tildelt 

denne time til at møde de nye hold på deres første dag 

i uddannelsen. 

Det var en god oplevelse at være 2 tillids-

repræsentanter tilstede, da holdet jo deles mellem 

M1/2 og M3/4. En særlig velkomst til Camilla, 

Kirstine, Julie, Tarwinder, Mohammad, 

Christopher, Kiarash og Østen, der meldte sig ind i 

DJ straks efter mødet med Jesper og jeg. Deres 

indmeldelser i DJ kan vi først se i de elektroniske lister, 

når de er registreret.  

 

Medlemstal (130>134) 

Medlemslister af Områdegruppe Metro opgøres via DJ. 

Vi siger velkommen til 1 nyt medlem. 

Vi bliver ved med at sætte ny rekord hver gang vi får 

nye medlemmer          

 

 
Med venlig hilsen 
 

Frank Johansson 
 

Formand & Fællestillidsrepræsentant 

Områdegruppe Metro 

fjo@djtr.dk / omr-metro.dk/ / 20963420 

https://www.djf.dk/meld-dig-ind-i-djf/
mailto:fjo@djtr.dk
https://omr-metro.dk/

